
P R O T O K Ó Ł  NR  5/2014 

z  obrad XXVIII sesji VI kadencji Rady Gminy Kluczewsko 

odbytej w dniu 5 września 2014 roku  

w sali nr 21 budynku Urzędu Gminy  w Kluczewsku  

 

 Obrady XXVIII sesji Rady Gminy Kluczewsko rozpoczęły się o godzinie 10
00

. Na 

sesji obecni radni wg. listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokółu, Wójt  - Rafał 

Pałka, Sekretarz Gminy – Andrzej Jaśkiewicz, Skarbnik Gminy- Aleksandra Kuzdak. 

 Sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady – Wanda Popczyk-Fiecek, która  po 

powitaniu zebranych  zaproponowała  przyjęcie następującego porządku obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 

4. Zatwierdzenie porządku obrad. 

5. Przedstawienie projektów uchwał w następujących sprawach: 

 Zmian w budżecie gminy na 2014 rok.  

 Zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy na lata 2014-2017  

6. Dyskusja. 

7. Podjęcie uchwał w sprawach  wymienionych w pkt  5  porządku obrad. 

8. Interpelacje, zapytania i wolne wnioski. 

9. Zakończenie sesji. 

Ad. 1. Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Pani Wanda Popczyk-Fiecek . 

Ad. 2. Przewodnicząca stwierdziła quorum obrad XXVIII sesji Rady Gminy, obecnych 14 

radnych.  

Ad. 3. Protokół z poprzedniej XXVII  sesji został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 4. Przedstawiony porządek obrad został zatwierdzony jednogłośnie. 

Ad. 5. Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Pani Skarbnik, która poinformowała, że dzisiejsza sesja 

została zwołana z powodu dokonania zmian w budżecie gminy w 2014 roku, aby można było 

podpisać umowę z wykonawcą firmy z Piotrkowa Tryb. w związku rozstrzygnięciem przetargu na 

przebudowę z rozbudową oczyszczalni ścieków w Dobromierzu.  Do przetargu wpłynęły dwie 

oferty, najkorzystniejsza oferta wykonawcy wyniosła 2.892.989,04 zł plus pozostałe wydatki w 

kwocie 71.409,17 zł. Zatem wydatki konieczne do poniesienia w roku 2015 będą wynosiły 

2.964.398,21 zł, natomiast w budżecie w załączniku przedsięwzięcia zaplanowano kwotę 

2.874.398,21 dlatego proponuje się zwiększenie na 2015 rok planowanych nakładów na inwestycje 

o kwotę 90.000 zł. Po dokonanych zmianach łączna wartość inwestycji pn. „Przebudowa z 

rozbudową oczyszczalni ścieków w Dobromierzu” wynosić będzie 3.037.898,21 zł. W związku z 

powyższym proponuje się dokonanie zmiany załącznika do uchwały o nazwie „Limit wydatków na 

wieloletnie przedsięwzięcia planowane do poniesienia w 2014 roku” oraz w Uchwale w sprawie  

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy na lata 2014-2017 załącznika o nazwie „Wykaz 

przedsięwzięć na lata 2014-2017”.  

Ad. 6. W dyskusji nad przedstawionym materiałem Wójt poinformował, że został ogłoszony 

przetarg na modernizację oczyszczalni ścieków w Dobromierzu. W wyniku rozstrzygnięcia 

przetargu najkorzystniejsza oferta była wyższa niż zaplanowane środki w budżecie. W związku z 

powyższym Wójt rozważał możliwość unieważnienie przetargu lub zwołanie sesji i dołożyć 

brakującą kwotę. Po przeanalizowaniu wszystkich argumentów ostatecznie Wójt uważa, ażeby 

dołożyć brakującą kwotę po dokonaniu zmian w budżecie gminy.   Po przegłosowaniu uchwały 

będzie można podpisać umowę z wykonawcą tak, żeby w październiku ruszyły prace. 

- Radny Barański zastanawia się czy kwota na modernizację oczyszczalni ścieków nie jest za 

wysoka na budżet gminy, bo co będzie z innymi inwestycjami takimi jak budowa kanalizacji, 

wodociągu lub budową dróg.   



- Wójt wyjaśnił, że nie wszystkie środki będą pochodziły  z budżetu gminy, Gmina będzie miała z 

PROW dofinansowanie w kwocie 1,7 mln zł. 

- Radny Pawlik zwrócił się o termin wykonawstwa tej inwestycji, oraz czy pewne jest to 

dofinansowanie. 

- Wójt wyjaśnił, że modernizacja będzie wykonana na przełomie roku, a płatności w roku 2015, 

natomiast na dofinansowanie Gmina ma już podpisaną umowę. Wójt poinformował, że inwestycja 

jest wynikiem zaleceń z przeprowadzonej kontroli przez Urząd Wojewódzki z Kielc. 

- Radny Sobański podsunął sugestię, aby przy podpisaniu umowy z wykonawcą zagwarantować w 

ramach ceny za wykonawstwo serwisowanie urządzeń oczyszczalni ścieków.  

Ad. 7. Rada przystąpiła do głosowania:  

a) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 rok  – udział 

wzięło 14 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie, otrzymała Nr XXVIII/23/2014 i stanowi załącznik nr 2. 

b)  W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Kluczewsko na lata 2011-2014 – udział wzięło 14 radnych. Za podjęciem uchwały 

głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr XXVIII/24/2014 

i stanowi załącznik nr 3. 

Ad. 8. W interpelacjach, zapytaniach i wolnych wnioskach Wójt poinformował, że firma 

CONEKT – M. Barszcz z Pilczycy zwrócił się w sprawie budowy linii internetowej 

wykorzystując słupy, które należą do gminy w ilości 40 sztuk. W takiej samej sprawie firma 

zwróciła się do zakładu energetycznego, gdzie otrzymała zgodę. Firma CONEKT proponuje 

jednakową opłatę od jednego słupa 3,69 zł tak dla Zakładu Energetycznego jak również dla 

gminy.  

- Radny Sobański stwierdził, że obecnie słupy i tak stoją i z tego tytułu nie mamy żadnych 

wpływów to dlaczego nie wydzierżawić i  bez nakładów z naszej strony mieć wpływy do 

budżetu.  

- Radny Barański uważa, że budowa światłowodów to przyszłość i rozwój, więc należy wyrazić 

zgodę. Radny zastanawia się tylko w razie awarii słupów kto będzie naprawiał. 

- Wójt wyjaśnił, że będzie zapisane w umowie. 

- Radna Słoma zwróciła się z zapytaniem czy kwota zaproponowana będzie w trakcie umowy 

obowiązywać taka sama.  

- Wójt wyjaśnił, że kwota będzie wzrastać o stopę inflacji.  

- Radny Lipiński zastanawia się natomiast, czy słupy metalowe wytrzymają zawieszony kabel w 

przypadku oblodzenia w czasie zimy. 

W wyniku dyskusji radni jednogłośnie wyrazili zgodę na użycie słupów gminnych do 

zawieszenia światłowodów.  

- Wiceprzewodniczący Henryk Pawlik zwrócił się do Wójta w następujących sprawach:  

O przybliżony termin budowy kanalizacji w Bobrownikach, kiedy będą asfaltowane drogi 

gminne oraz jak wygląda sprawa dróg leśnych.  

- Radny Sobański przekazał prośbę mieszkańców sołectwa  Pilczyca o dobudowę oświetlenia 

ulicznego w miejscowości Dąbrowa oraz o wiatę przystankową dla dzieci szkolnych w 

Dąbrowie.  

- Radny Łączek zwrócił się o kamień na ulicę Murarską koło Pani Grabiec oraz o 1 lampę 

oświetlenia ulicznego. 

- Radny Kłudziak zapytał Wójta o budowę drogi w Łapczynej Woli.  

- Do przedstawionych wypowiedzi ustosunkował się Wójt Gminy. Budowa kanalizacji w 

Bobrownikach rozpocznie się w listopadzie tego roku. W sprawie asfaltowania dróg gminnych, 

przetarg został rozstrzygnięty, dziś odbędzie się spotkanie z wykonawcą, a przewidywany 

termin prac na przełomie wrzesień-październik. Cały czas trwa remont i budowa dróg 

tłuczniowych. W sprawie dróg leśnych jest to temat trudny. Wójt odbył spotkanie z 



Nadleśniczym z Łodzi, był na rozmowach w Urzędzie Wojewódzkim. Są dwa rozwiązania 

komunalizacja na zgłoszony wniosek, jeżeli rozpatrzony negatywnie to wtedy sprawa w sądzie. 

Co do drogi powiatowej w Łapczynej Woli przetarg został rozstrzygnięty i będzie budowa z 

rozszerzeniem.  

W sprawie budowy przystanku i oświetlenia ulicznego w Dąbrowie Wójt na razie nie może 

obiecać. Ponieważ przy oświetleniu jeżeli nie ma słupów to należy zaplanować budowę, 

natomiast przystanek również należy zaplanować środki bowiem jest założenie, żeby wszystkie 

wiaty przystankowe były jednakowe takie jak przy drodze wojewódzkiej.  

- Radny Sobański uważa, że wystarczyłoby tylko zadaszenie dla oczekujących na autobus.  

- Wójt poinformował radnych, że w ostatnim czasie wpłynęło pismo z PGE w sprawie 

sprzedaży linii elektrycznej oświetlenia ulicznego. Dziś Wójt sygnalizuje taki temat, którym po 

szczegółowym zbadaniu będziemy się nim zajmować.  

 

Ad. 9. W związku z wyczerpaniem tematów Przewodnicząca Rady ogłosiła zakończenie sesji 

w dniu 5 września 2014 roku. Zakończenie sesji nastąpiło o godzinie 11
00

.  

 

 Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

PROTOKÓLANT:       PRZEWODNICZĄCA RADY:
  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


